
 

ZÁPIS JEDNÁNÍ KOMISE VZDĚLÁVÁNÍ A MLÁDEŽE 

DNE 9. 1. 2024 

10:00, sídlo ČF, Lomnického 1705/5, 140 00  Praha 4 

 

Přítomni: L. Dolejš, J. Třískala, L. Grundler, T. Faltejsek (osobně); P. Neumaier, J. Diblík (online) 

Hosté: T. Hruška, M. Musil, L. Laštovička, Z. Svobodová, L. Mecerová (osobně) 

Omluveni: B. Chromek, P. Jindra, J. Jakoubek 

 

1. Akční list KRP – Práce s mládeží (host: M. Musil, L. Laštovička) 

Členové KRP i KVM na jednání představili svoje názory na rozvoj ženského florbalu a jeho slabá a 

problematická místa (nábory, udržení dívek ve florbalovém prostředí, absence „české cesty“, specifika dívčího 

sportu obecně, hra dívek v chlapeckých týmech, nedostatek týmů v některých regionech a kategoriích,…). 

Mezi oběma komisemi panuje shoda, že současný rozvoj ženského florbalu není uspokojivý a je zapotřebí mu 

věnovat více pozornosti. Komise se shodly na nutnosti zavedení obdoby „české cesty“ jako pro chlapce, která 

bude reflektovat specifika dívčího sportu a vývoje (rozdílný fyziologický a mentální vývoj, menší vazba na sport, 

větší vazba na tým a prostředí, spolupráce v rámci týmu místo konkurence apod.). Tato cesta však může 

obsahovat i jiná témata než „česká cesta“ pro chlapce. Problematice by se měl věnovat samostatný odborník. 

 

Co se navýšení počtu hráček týče, je v této oblasti stále velký potenciál. Navýšení počtu hráček vyřeší část 

problémů prostředí (nedostatek týmů a tím pádem smíšené týmy v určitých kategoriích a oblastech). Klíčové je 

ale děvčata v prostředí udržet. Nemá tedy smysl výrazně navyšovat nábory, pokud se prostředí nezmění, 

vyčerpali bychom tím náborový potenciál. Nábory zůstanou i nadále v kompetenci PP3, situace v klubech se 

zlepšuje a best practices ukazují cestu. 

 

Závěr: Je nutno posbírat data z klubů, porovnat situaci v jiných sportech a v zahraničí, zapojit problematiku 

nesportovní mentality žen. Data ohledně kondice a fyziologie dívek již máme. Chceme odborníka na ženský 

florbal a definovat otázky, kterým se má věnovat. 

 

Pro informaci: V pondělí 22.1. v 18:00 se koná schůzka PP3 s regiony. 

 

2. Připomínkování materiálů 

Návrh podmínek činnosti rozhodčích a delegátů 2024-25: členové komise mají k materiálu výhrady, které se 

shodují s připomínkami z regionů. Zejména se jedná o zvýšení poplatků pro rozhodčí na nižších úrovních a 

využitelnost vlastních rozhodčích. Připomínka bude zapsána. 

 



 

Systémy celostátních ligových a pohárových soutěží 2024-2025: Komise diskutovala změnu navrženou pro 

dorosteneckou soutěž, především počet týmů v soutěži. Komise návrh spolu s důvodovou zprávou akceptuje, 

ale požaduje simulaci, jak by podle nového systému vypadala soutěž letošní. 

Úkol: zažádat o simulaci letošní ligy v novém systému. 

 

Ostatní materiály: bez připomínek. 

 

3. Důležité body z jednání celostátního VV 

Byl schválen rozpočet na rok 2024, včetně zapracování nového členského poplatku pro členy NSA. Rozpočet je 

schodkový. 

Florbal je mezi 30 prioritními sporty NSA, a to jako jediný neolympijský sport. 

Můj klub – všechno běží, termín posunutý na 17.1. 

Hodnotila se reprezentace a úspěch na MS v Singapuru. 

 

 

4. Informace z oblasti trenérského vzdělávání (licence A, atd.) 

J. Třískala podrobněji představil obsah licence A.  Společný základ pro všechny sporty se skládá z 5 bloků 

(teorie a didaktika sportovních her; sportovní biologie; sportovní psychologie, pedagogika a metodika; 

sportovní organizace a jejich řízení; aktuální témata, která se mohou v jednotlivých letech obměňovat – 

aktuálně AI, doping a další). 6. blok tvoří projekt (závěrečná práce), 7. blok představuje samostatná práce se 

zdroji (samostudium, stáže, vzdělávací konference). Specializace pro jednotlivé sporty má 4 semestry. Pro 

florbal obsahuje i manažerskou větev, ale ne všechny sporty o tuto tématiku mají zájem. 

Po spuštění licence dojde k aktualizaci trenérské směrnice. Výhledově bude licence A povinná pro trenéry 

nejvyšších soutěží, počítáme proto s min. 3 vzdělávacími cykly. Do budoucna plánujeme licenci A rozšířit na 

další sporty. Ze zapojených sportů je v tuto chvíli nejistá participace trenérů squashe (možný nedostatek 

zájmu) a volejbalu (licence A ve volejbale nebude povinná). 

Příjmy z plateb za licenci (po odečtení poplatku VOŠ za vedení společného základu) je bude využita v rámci 

vzdělávání ČF. Prozatímním negativem studia licence A je nemožnost navázat na studium bakalářské či 

magisterské. 

Úkol pro členy KVM: zaslat připomínky k představenému materiálu. 

 

Brankářská licence/školení je v procesu, z oslovených oddílů PP3 by se rekrutovalo 30 zájemců. Školení má 

společný základ a speciální zaměření. V případě bohatého obsahu se bude zvažovat akreditace. 

 

5. Rozpočet KVM na příští rok 

Bez výrazných změn oproti loňskému roku. Budeme ještě zvažovat zkrácení počtu dní KTM nebo počtu dětí. 

 

6. Schválení trenérů ODM za jednotlivé regionální výběry, šíře realizačního týmu 

Komise hlasovala o navržených trenérských štábech regionálních výběrů ODM. Výsledek hlasování 

zúčastněných členů: pro – 5, zdržel se – 1, proti – 0. Navrhovaní trenéři tedy byli schváleni. 



 

Ohledně šíře realizačního týmu se členové komise shodli na rozšíření realizačního týmu na střídačce na 3 

osoby. I nadále ale platí, že třetí člen nebude mít plnohodnotné postavení (např. bydlí jinde) a jeho účast musí 

financovat region. 

Úkol pro členy KVM: ověřit si v regionech, že účast třetího člena je možná. 

 

7. Témata členů KVM k řešení – diskuze 

Byl představen kandidát na člena KVM za region Olomoucký a Moravskoslezský, Tomáš Hruška. Bude navržen 

na schválení na VV. 

 

8. Závěr jednání 

Příští jednání se uskuteční 6. 2. 2024 v 10:00. 

 

 

 

 


